
 
 

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag den 23.01.2024 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D, Isabel Marie B. Gansler, 8B og Frida Smed Justesen, 8.B 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen 

Ledelsesrepræsentanter:  

Sven Wamser og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Sven Wamser 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Camilla Bjørn Jensen, Lotte Simonsen, Stine Møller Jacobsen, Isabel Marie B. Gansler 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Elevrådets arbejde 

Referat: 

Til sidste elevrådsmødet var der en evaluering af julekonkurrencerne, som 

tidsmæssigt var meget presset og derfor ifølge elevrådet ikke var planlagt 

grundigt nok alle steder. 

Elevrådet har fået en opslagstavle på skolen, hvor de fremover vil informere 

om deres arbejde. 

I forbindelse med trivselsdagen d. 1.3. organiserer elevrådet igen kagesalg. 

Alle skolens elever har mulighed for at melde sig til at medbringe kager. 

Fælles elevrådet arbejder for tiden med kriterier for en grøn pulje for Aabenraa 

kommune på 100.000 kr. som fælleselevrådet kommer til at forvalte. Der kan 

søges om finansiering af klimaprojekter på skolerne. 

Elevrådet gennemfører en trivselsundersøgelse som har til formål at sætte 

fokus på bevægelse. 

 

3. 18:20-18:40 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen får indblik i skolens økonomi.  

Skolebestyrelsen skal: 

Orienteres om: 

 Regnskab 2023 

Referat: 

Bestyrelsen er blevet orienteret om regnskabet for 2023 og overordnede forventninger til 

2024 som begge ser positive ud. Skolen kommer ud af 2023 med et overskud på 0,9 % 

svarende til 460 tkr. 



 
 

 

 

Bestyrelsen er fortsat bekymret for udgifterne til segregering. 

Budget for 2024 tages op på kommende skolebestyrelsesmøde. 

Bilag: 

3.1 Regnskab 2023 (udsendes i uge 3) 

 

 

4. 18:40-18:50 Godkendelse af princip for skole-/hjemsamtaler (B) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Godkende princippet for skole-/hjemsamtaler. 

Referat 

Princippet er godkendt. 

Bilag: 

4.1 Princip for Skole-hjem samtaler (følger senere) 

 

5. 18:50-19:00 Godkendelse af feriekalender 2024/2025 (B) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Godkende feriekalenderen 2024/2025. 

Referat 

Feriekalenderen er godkendt. 

Bilag: 

5.1 Feriekalender 2024 - 2025 

 

6. 19:00-19:10 Godkendelse af valgfag på 9. årgang (B) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Godkende valgfag på 9. årgang 2024/2025. 



 
 

 

Referat 

Skolebestyrelsen er positivt indstillet ift. nye fag hvis formaliteterne er i overensstemmelse 

med lovgivning. Der ønskes i det tilfælde en beskrivelse og et formål til valgfaget.  

Valgfagene som beskrevet i bilag 6.1 er godkendt. 

 

Bilag: 

6.1 Valgfagshæfte 2024 - 2025 

 

7. 19:10-19:30 Godkendelse af timefordelingsplan (B) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Godkende timefordelingsplanen 2024/2025. 

 Være opmærksom på: 

o De røde tal i skemaet er der, hvor vi fraviger det vejledende 

minimumstimetal.  

o Pga. pædagogiske overvejelser og praktiske forhold ønsker vi, at 

indskolingen (0.-3. årg.) har ens antal lektioner. Derfor skal der tages stilling 

til, om vi skal forkorte skoledagen til 27 eller 28 lektioner i indskolingen.  

Ved 27 lektioner skal vi reducere med en fag-faglig lektion på 3.årg. ift. den 

udsendte plan. Det er muligt, bortset fra i dansk, matematik og historie. 

Ved 28 lektioner vil 0.-2. årg. få en uuv time mere end der kan ses i den 

udsendte plan. 

o På 4. årgang er der mulighed for at forkorte skoledagen til 29 lektioner. I det 

fald skal der tages stilling til, hvilken fag-faglig lektion der reduceres med. 

Det er muligt, bortset fra i dansk, matematik og historie. 

o Grunden til at 3. og 4. årgang har en lektion mere er en velbegrundet 

kommunal beslutning og satsning ift. tysk. Derfor bør vi heller ikke ændre i 

antallet af tysk lektioner. 



 
 

 

Referat 

Skolebestyrelsen ønsker at reducere indskolingens skema til 27 lektioner og lægger det op 

til ledelsen af finde den fag-faglige lektion der skal reduceres på 3. årg. 

Skolebestyrelsen bakker op om en reduktion på 4. årgang og peger på natur teknik som 

muligt fag-faglig fag der skal reduceres fra 3 til 2 lektioner. 

 

Bilag: 

7.1 Timefordelingsplan 24-25 

 

8. 19:30-19:40 Høring om revidering af styrelsesvedtægter på 

skoleområdet (D) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Udarbejde et høringssvar 

Referat 

Skolebestyrelsen glæder sig over udmeldingen over lavere klassekvotienter og bakker op 

om udkast til høringssvar og bemærker at det kan give økonomiske udfordring på de store 

skoler. 

 

Bilag: 

8.1 Høringsbrev justering af styrelsesvedtægt 

8.2 Sammenligning af gældende og forslag til justeret bilag til 

styrelsesvedtægt for folkeskoler 

8.3 Udkast høringssvar 

9. 19:40-19:45 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om Fælles dialogforum (4/4 og 24/10). 



 
 

 

Referat 

Skolebestyrelsen ønsker at få incitamentsmodellen (den økonomi der skal følge 

segregerede elever) på dagsordenen til Fælles dialogforum. 

Kommunikationsudvalget har afholdt deres første møde og kommer til at arbejde med 

skolens eksterne kommunikation. 

 

Bilag: 

 

 

10. 19:45-19.50 Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om personalemødet 15/1 

Referat: 

Personalemødet i mandags blev en orientering om regnskab 23, elevtal 24 og 

25 samt fokuspunktet om hvordan vi skaber mere sammenhæng for eleverne 

på Kongehøjskolen. På torsdag afholdes der et pædagogisk stormøde hvor 

personalet skal drøfte hvordan vi kan skabe sammenhængen gennem 

elevernes skoleforløb. 

 

Bilag: 

 

11. 19:50-19:55 Evt. 

SFO’en ønskes at tages op som punkt til et kommende møde. 

Der reklameres for Aabenraa folkeuniversitets foredrag. 

Husk at gøre opmærksom på skolebestyrelsesvalget. 

 

12. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referatet er godkendt. 


